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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi Atomerőmű két új 
blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

Az interpelláció címe: "Szükség van-e az oroszokkal kötött, paksi atomerőmű bővítésével 
kapcsolatos szerződés újratárgyalására?" 

Hetek óta hallani arról újabb meg újabb híreket, hogy milyen okokból csúszik a paksi beruházás, 
amit egyébként miniszter úr maga is megerősített. Az atomerőmű beruházás olyannyira csúszik, 
hogy jó eséllyel 2032-re sem lesz kész. Ami legelkeserítőbb, hogy nem egyetlen ok létezik erre, 
hanem számos tényező közrejátszik abban, hogy az egyébként is rendkívül veszteséges, veszélyes 
és felesleges beruházás egyre tolódik, amitől persze az egész projekt csak még drágább lesz, ki 
másnak, mint a magyar adófizetőnek.

Kiderült például, hogy az orosz VVER-1200 típusú reaktor még tervezési fázisban sincs, igaz, a 
magyar kormány már rendelt belőle kettőt is. Probléma az is, hogy nincs elegendő szakember a 
Roszatom terveinek részletes áttekintésére, miközben magával tervvel is akadnak problémák 
például az engedélyeztetés terén, minthogy számos ponton nem felel meg az uniós előírásoknak.

Mártha Imre, az MVM egykori vezérigazgatója, mindeközben éppen Önhöz fordult, Miniszter úr, 
egy olyan levéllel, melyben komoly aggodalmainak ad hangot a paksi beruházás kapcsán. Szavai 
megfontolásra érdemesek, hiszen ő nem éppenséggel zöldpárti, mégis ellenzi a beruházás 
megvalósítását, ráadásul éppen ő nevezte ki Önt 2009-ben a paksi egyes erőmű élére, tehát nem 
vádolható rosszindulattal, sem elfogultsággal. A levélben felsorolt problémák, ismerje be, Miniszter 
úr, nem hathatnak az újdonság erejével: kedvezőtlen és veszteséges az oroszokkal kötött szerződés, 
hiszen felerősíti az ország oroszoknak való kiszolgáltatottságát, a projekt műszakilag 
megkérdőjelezhető, nem felel meg az uniós követelményének, a magyar társadalom többségének 
támogatását sem élvezi, nem beszélve arról, hogy volt MVM vezér is elismeri: a Duna 
vízhőmérséklete nem megfelelő. Összességében tehát a projekt újratervezést igényelne, más 



szavakkal: újra kellene tárgyalni az orszokkal kötött szerződést. Arról volt már hír korábban is, 
hogy a magyar kormány tervezi a hitelfeltételek újratárgyalását az oroszokkal, de ennek 
fejleményeiről már nem kaptunk tájékoztatást.

Ezek fényében, arra volnék kíváncsi, tisztelt Miniszter úr, hogy a kormány szerint továbbra is 
kivitelezhető-e a paksi atomerőmű bővítésének projektje? Nem gondolja úgy a kormány, hogy 
szükség van az oroszokkal kötött szerződés újratárgyalására?
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